



Am 1. Januar 2014 ist die vom Berliner Senat beschlossene Übernachtungssteuer in Höhe von 5 % des Netto-Zimmerpreises für touristische Übernachtungen für Buchungen ab dem 1. Januar 2014 in Berlin in Kraft getreten.

Diese Steuer wird von uns erhoben und an die Stadt Berlin abgeführt. Berufliche Übernachtungen sind von der Übernachtungssteuer ausgenommen. Daher müssen wir von Ihnen den Grund Ihrer Reise – privat oder geschäftlich – erfragen.

Wir bitten Sie um Verständnis, dass wir den Verpflichtungen durch den Senat nachkommen müssen und daher die Steuer Ihnen gegenüber erheben. Wir – als individuelles Hotel wie auch als Mitglied des Deutschen Hotel- und Gaststättenverbandes (DEHOGA) – sind gegen die Einführung der Steuer und erwarten das Urteil einer Musterklage gegen die Steuer.

Hiermit bestätige ich, dass der Grund unseres Aufenthaltes im Intercontinental Berlin rein geschäftlich ist. Wir sind angestellt bei der Firma/ selbständig tätig:

Name: _____

Adresse: _____

Die Übernachtungskosten für die Personen auf der beiliegenden Liste werden durch die Firma beglichen.

On January 1, 2014, the Berlin City Tax, passed by the Berlin Senate, will come into effect. It amounts to 5 % of the net room price for private overnight stays booked on 1 January 2014 and thereafter.

This tax will be charged by us and be paid to the City of Berlin. As the tours organized by you are of private nature, the overnight stays are to be charged with the City Tax. Thus, the case of additional charges agreed upon in our contract comes into effect which entitles us to increase the agreed hotel rates. We will exercise this right.

We ask you for your understanding that we have to meet our obligations to the Senate and thus collect the tax from you. We – as individual hotel as well as member of the German Hotel Association (DEHOGA) – oppose the introduction of the tax and await the result of a master lawsuit against the tax.

I hereby confirm, that the purpose of our stay in the Intercontinental Berlin is solely for business. We are employed by/self employed.

Name: _____

Address: _____

The costs of the stay of the people listed on the separate list will be paid by the company, whose address is stated on this form.